
FD-302 (Rev. 4-15-64)

FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

Date April 12 > 1968

MARRELL MC CULLOUGH, residing 270 Gaston, Apartment 6: 
Memphis, Tennessee, telephone 947-4265, who is employed as a 
warehouseman by the Summerall Electric Company, 345 S. Parkway, 
Memphis, telephone WH8-4455, advised as follows: |

MC CULLOUGH is a native of the state of Mississippi ■ 
and has lived in Memphis, Tennessee, since approximately February 
1967. He had been present at the Lorraine Hotel and Motel, 406 
S. Mulberry Street, Memphis, from approximately 5;55 p.m. until 
approximately 8;00 p.m. on Thursday, April 4, 1968, and was pres-
ent when Dr. MARTIN LUTHER KING JR., President of
Christian Leadership Conference (SCLC), was shot

the Southern

He explained his presence as follows;

supporter 
strike in

MC 
of

CULLOUGH, who is a Negro,
the Memphis sanitation workers who

had been a sympathetic 
* J » had been on

CULLOUGH

Memphis beginning February 12, 1968. |

Beginning around the early part of Marchi 1968, MC- 
in his spare time, has engaged in variou^ strike

support activities sponsored by a group of Memphis! Negro minis 
ters who have adopted the name Community on the Moye for 
Equality (COME). He has worked with this group and other 
supporters in the Memphis community engaging in sympathy 
marches and other strike support activity which is primarily 
centered in the headquarters of the Minimum Salary Division 
of the AME Church, 276 Hernando, Memphis, and at the Clayborn 
Temple AME Church at 280 Hernando. ।

, Around March 18, 1968, the SCLC sent various of its 
staff, to Memphis to assist the COME group in strike support 
activity, and in fact, Dr. MARTIN LUTHER KING JR. Imade a public

1 speech in behalf of the sanitation workers at Mason Temple on 
the night of March 18, 1968. Dr. KING returned to Memphis on 
the morning of March 28, 1968, to lead a mass downtown Memphis

' strike support march, and after a major disturbance occurred in 
the Beale street area of Memphis resulting in considerable
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.property damage by some of the marchers, the SCLC staff 4eft/ ' 
.. various of its members in Memphis to further organise'- the--: .
strike support activity,. Shortly after'March 28,/1068, Mr. ' 

- MC CULLOUGH became acquainted with two members of Dr. KING’S 
■ staff; namely, Rev. JAMBS ORANGE, of Philadelphia, Pennsylvania., 
and Rev. JAMES BEVEL, of Birmingham',. Alabama, and Chicago',,-. ' 
Illinois, and. he has worked with them on various projects since 

r that’-time. ' ' ' ;

! On:.the afternoon of April 4, 1968, MC CULLOUGH, who - 
' has a blue 1967 Volkswagen,'1600 series, fastback,/drove'''tp\- 
-the Lorraine Motel accompanied in his car by Rev. |ABS ORANGE ' 
and Rev. JAMES BEVEL, and he fixed their arrival at the motel 
in the car at about 5:55 p.m. He parked his Volkswagen in the 
motel parking lot which would be on the east side of Mulberry 
and just south of the old hotel portion of the Lorraine Hotel 
and Motel. His- car-had been followed by a white Pontiac Tem- 

'pest,iexact, model number not recalled, driven by CLARA ESTER, 
a student at LeMoyne College and who he understands resides at 
396 LaClede, Memphis, and another young lady, MARY'HUNT, who 
lives,on Baltimore street in the Grange Mound area1 of Memphis 
and who he believes attends Memphis State university. These 
young ladies had also been working in some of the strike support! 
activity sponsored by COME; and they had been with BEVEL,ORANGE 
and MC CULLOUGH at the Clayborn Temple prior to coming td! the 
Lorraine-Motel. . ; -

They parked their car behind the Volkswagen., and at 
ORANGE and MC CULLOUGH and HUNT.!-and' ESTERthat point, BEVEL, ORANGE and MC CULLOUGH and HOT) and ESTER 

got out of their cars and stood around the parking lot area.
MC CULLOUGH recalled seeing numerous other people Oh the north 
-end..-of the- parking lot area which is directly in front.\.of,;;the-- 
'new motel portion of the'Lorraine and' recalled, seeing a Negro ' > 
singing group managed by JAMES BEVEL known as the "Bread Basket 
Groupi” He did not know any of their specific,identities.

. । MC CULLOUGH was .first aware’of the presence in'thbj- ’ -
vicinity of Dr'.' MARTIN LUTHER KING. JR. when he got । but of his 
car and observed Dr. KING standing on’the’second floor balcony 
of the motel almost directly in front of Room 306, which had 
been Dr. KING’S room during his recent visit to Memphis. Dr^ 
KING:was leaning over the rail.which runs in front of an out­
side walkway running the length of the second floor,motel ' 
.portion, and MC CULLOUGH noticed no one else on the balcony .
with him at the time. 1

43

2025 RELEASE UNDER E.O. 14176



.ME 44-1987
3 '

At this point, which would probably have been close
to 6;00 p.m., either shortly before or shortly thereafter, Mr. 
MC CULLOUGH walked back toward the car drived by CLARA ESTER 
and Rev. BEVEL and Rev. ORANGE walked north on the parking lot 
toward the group of people who were standing there.]

Suddenly, MC CULLOUGH heard an explosive sound and 
recalled that he was standing and facing north when1 tie first 
heard it. He was standing south of the position occupied by 
Dr. KING and noted that the rail on which Dr. KING had been 
leaning runs north and south, and that KING would have been 
facing Mulberry Street, or tb the west with his back facing 
the doorway of the motel and to the east. MC CULLOUGH was 
unable,to adequately describe the sound other than It was 
father,loud and had a seeming echo to it. He has served in 
the U. S. Army and would offer an opinion based on his Army 
experience and limited knowledge of firearms that the noise 
which he heard was a gunshot sound. I

Immediately thereafter, someone in the crowd, identity
not recalled,,by MC CULLOUGH stated in essence, ’’Dr . , KING has been 
shot .” । MC CULLOUGH pointed out that he had been facing north 
when he heard the sound, and upon hearing the person say some­
thing to the effect that Dr. KING had been shot, he looked eas­
terly and upward toward the rail where Dr. KING had।been standing 
and observed Dr. KING falling backward in a southeasterly direc­
tion. It appeared as though Dr. KING may have been grasping 
with one of his hands for his throat area, although MC CULLOUGH 
could not be positive as to the physical movement, if any, of 
Dr. KING’S hands. Almost immediately, MC CULLOUGH turned his 
head in a westerly direction looking across Mulberry Street, 
which runs north and south, and saw no one either oh the ground 
or in any of the buildings which face east toward t^e Lorraine ‘ 
Hotel and Motel. He saw no one in the area in the vicinity of 
the motel with a gun or a weapon of any sort. j

He saw no one running from the area in any direction

A few seconds later, he recalled seeing a group of 
what he felt were Memphis Fire Department employees।running 
from the rear entrance of the fire station which faces Main 
Street and whpse rear entrance faces Mulberry Street and which 
is located just south of the motel, noting that these firemen' 
seemed to be running toward the vicinity of the motel.
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When MC CULLOUGH looked upward again at the point 
where Dr. KING had fallen, he was first conscious of seeing 
Rev. JESSE JACKSON; an SCLC staff member from Chicago, looking 
out a doorway of a motel room just south of the rojom previously 
occupied by Dr. KING. JACKSON would have been looking in a 
westerly or actually a northwestern^ direction, because he was 
looking toward KING’S prone body. ■

Almost instinctively, MC CULLOUGH ran upj the outdoor 
iron and cement stairway which leads to the balcony from the 
ground level and which is located about two or three motel doors 
south of where KING’S body rested. He turned north on the bal­
cony upton reaching the second floor level, running| toward Dr. 
KING’S body, and noticed that Dr. KING was lying prone in a 
crosswise position with his head pointing in a southeasterly 
direction and his feet pointing in a northwesterly'direction, 
his feet being located adjacent to the protective railing.

Mr. MC CULLOUGH was the first person to reach the 
body of Dr. KING, and he knelt down to Dlr. KING’S prone body. 
Almost simultaneously, one of the Negroes at the motel, iden­
tity not recalled, handed MC CULLOUGH a towel which MC CULLOUGH 
used to apply pressure to the wounded area of Dr. KING’S body, 
which he recalled was on the right side of his face in the 
immediate area of his cheekbone and running down into his upper 
neck area. The wound was recalled by him to be a large wound, 
not unlike a tear. The flesh on Dr. KING’S face on the right 
side thereof appeared to be torn backward toward tile rear of 
his head area, and the wound appeared to start around the 
middle: of his cheekbone and continue downward into hi§, upper 
neck area. He also recalled seeing splotches of blood, possibly 
pinhead in size, in the immediate vicinity of the large wounded 
area, and his first impression was that these may have been 
minute pellet wounds, although he now feels that they were 
probably mere blood splotches or spots. I

MC CULLOUGH attempted to apply pressure to the wound 
in an effort to stop the bleeding, as the bleeding was quite 
profuse at this time, and as he knelt ldown and observed Dr. 
KING’S body in its prone position with his back facing the 
concrete floor and the front side of his body facing upward, 
the wound would have had to have been caused by a bullet or 
projectile coming toward Dr. KING from a northwesterly direc­
tion since it entered the right side of his face ancl since KING

1 , 45 ' ' I
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was last recalled being seen by him looking directly west As 
he stood against the hand rail. It was his definite impres­
sion at the time, and he still holds to this impression, that 
the shot would have come from one of the buildings|to the 
northwest. There is al series of old buildings located just 
west of the motel whose fronts would face on S. Mairi street, 
which is the next north-south street west of Mulberry.

From the second story position of Dr. KING when he 
was shot, coupled with the position of the wound beginning 
around his cheekbone area and dropping down toward his neck 
area, he believes the shot in all probability would have come 
from one of these buildings at an elevated level rather than 
from the ground area surrounding the buildings.

' MC CULLOUGH also recalled that as he applied the 
pressure around Dr. KING’S cheekbone and upper neck area with 
the towel, he was aware of an unusual odor which wasi similar 
to the odor which one smells when a firecracker is exploded.

1 Shortly thereafter, he was conscious of the fact that 
CLARA ESTER and MARY HUNT had come up onto the balcony and were 
standing neas him. By this time, there was no doubt in MC CUL­
LOUGH *s mind that Dr. KING was dead. There was no|movement in 
his body, and his eyes were immobile and hebbelieves! they were 
open, although he could not be certain of this. He estimated 
he applied the pressure for one to two minutes, arid by this 
time, ja number of Negroes had gathered around the tody, and he 
recalled seeing Rev. RALPH B. ABERNATHY, Dr. KING'S chief aide. 
ABERNATHY knelt down and began applying pressure with the towel 
which had originally been held by MC CULLOUGH.

1 At this point, Rev. ABERNATHY relieved MC CULLOUGH, as 
MC CULLOUGH noted that CIARA ESTER and MARY HUNT were crying and 
appeared to be shaken considerably at the sight of Dr. KING’S 
body. He was afraid they would become hysterical and he there­
after 'walked with them away from the area. They walked down the 
outside motel stairs to the south of Dr. KING’S body; onto the 
parking lot area and stood around.
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, ..By this, time? it weald probably have been a few 
minutes after” 6:?00 p.m^, and he observed a 'large ii#her"0f ; 
members of the Memphis police,Department and possibly, the. '■ 
Shelby County Sheriff’s Office, in. the', immediate ar'ea. One ' ’

. of. the of fleers,^'identity not recalled, asked all of'the ' ■ ' 
people in■ the imediateparea to remain and ■ not: lea:jve. '

. ■ ■ He estimated that he stood aronnd.the parking lot ” ■
area in ?the immediate-hotel and motel .area: until' close .to ^ 
p.m.. and: when no one had asked him specifically not. to leave* • ' 
he le£t and.'returned to the' Clayborn Temple -. j ■

’ Me had'been to the motel on.Wednesday, iprif 3'^, 1968^.
. with some ©f the SCW people and representatives of tfe dOME 

group,; and at no time while around the £brraine; Motel did he 
recall seeing any individuals he could consider to Ibe suspic- 

. ; ioug or. who may have given the impression they were observing 
th^ area other than the fact that he had from time{to time- ' ; , 

■ sfaen law enforcement officers in the ‘area. He was tunable to ' 
pinpoint the exact- times when he had seen this. / ■ [ , •

! ' ' ■ , . ■ i

v ■ MC CKLW0GH concluded that, he knew of no suspects ■
/ and>had not recalled having heard any.of hib associates" men- 
/ tion any suspects ©r any suspicious .persons, who. ’.mayj bave been ;

. frequenting the.area of the motel during the day' or! two prior .
' to'.Dr. HING’s death. J : i ■ ■ ' ,

o:
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FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

Date April 8. 1968

Reveread RALPH DAVID ABERNATHY, 690 La Verne Drive, N. W., .
Atlanta, Georgia,'was interviewed at. the Memphis Police Department 
at 10:55 p.m^ April 4, 1968. Reverend ABERNATHY was advised of 
the Agent's identity and of the nature of the matter tinder investiga 
tion. I

. Reverend ABERNATHY,; who described himself as ..Vice President 
tit Large, .and Treasurer of the- Southern Christian Leadership. ' 
Conference, stated he was Dr. MARTINLUTHER KING, JR.'s closest 
associate an^ stated that he and Dr. KING always shared a room 
whenever they travelled together. He stated that at about 10:30 a.m 
on April 3, 1968, he and Dr. KING registered at the Lorraine Motel, 
Mephis, Tennessee. i

Reverend ABERNATHY stated that on April 4, 1968,; he and Dr. 
KING did not leave the motel and spent most of the day iti their 
room, #306, which is located on the second floor of themotel. 
He stated that he and Dr. KING had been gone from their:room for 
approximately one hour or less when they returned to the room at 
about 5:30 p.m. He said they got dressed as they were going to ..  
dinner at the home of Reverend BILLY KYLE and that at almost exactly 
6 p.m. they started to leave the room. Reverend ABERNATHY stopped 
for a moment and Dr. KING walked out onto the balcony just outside 
the door to his room. Reverend ABERNATHY was still inside the 
motel room but could hear Dr. KING discussing the dinner engagement 
with other associates who Reverend ABERNATHY believes were standing 
in the parking area of the motel underneath and to the front of the 
balcony on which Dr. KING was standing. .

Reverend ABERNATHY stated he.heard what sounded, like.a fire­
cracker and then heard the screams of persons to whom Dri KING had 
been talking. ; Reverend' ABERNATHY.; went then-to the balcony, and dis- . 
covered Dr. KING lying there wounded in the:right side of the face 
and neck. He said,he believed Dr. KING attempted to speak to him 
but was unable to do so. Reverend ABERNATHY said.he instructed 
someone to call an ambulance and then accompanied Dr. KING in the 
ambulance to the hospital where Dr. KING subsequently died.
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of
' Reverend ABERNATHY stated that judging from the sound, 

the noise it appeared that the shot came from directly in 
front of.the door and not from any great distance. IHe stated 
he did not observe anything that would indicate who fired the 
shot. Reverend ABERNATHY also stated that while .they were in 
the motel room Dr. KING did not, to his knowledge,. Receive any 
telephone calls of a threatening nature or calls' from,persons 
who would not identify themselves. Reverend ABERNATHY said 
Dr. KING had not feared that any particular persons might . 
harm him and Reverend ABERNATHY was unable to suggest any 
suspects or to provide any other information 'which ..might 
assist' in identifying Dr. HM’:s biller. : '
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FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION,

1
Date April 8, 1968

1 , Mr. CHAUNCEY ESKRIDGE, 123 West 
Illinois, was interviewed at the Memphis 
12:05 a.m.', April 5, 1968. Mr. ESKRIDGE 
interviewing Agent’s identity and of the 
under investigation.

Madison Street, Chicago, 
Police Headquarters at 
was advised! of the 
nature of the matter

, Mr ESKRIDGE, who identified himself as General Counsel
for the'Southern Christian Leadership Conference, advised that 
he arrived in Memphis;, Tennessee, at approximately 11:30 a.m. 
on April 4, 1968. He stated he had been with Dr. MARTIN LUTHER 
KING, JR. during a portion of the day on April 4, 1968, and at 
about 5:45 p.m. was standing in the parking area of the Lorraine 
Motel when Dr. KING walked out of his motel room onto the second 
floor balcony of the motel and leaned over and beganjto discuss 
his dinner engagement with other persons who were standing below 
the balcony. i

। Mr. ESKRIDGE stated he was standing with his back to 
Mulberry Street and was facing Dr. KING when he heard to his ' 
right rear a sound like a firecracker. He looked to this rear 
momentarily to see if someone were behind him and when he looked 
toward Dr. KING again he saw him lying on his back on the balcony. 
Mr. ESKRIDGE said he heard only one shot fired and he recalled ' 
that Dr.1 KING was standing in front of his motel room at the 
time he was struck. He stated he believed the shot came from 
the area of the houses overlooking Mulberry Street or from the 
high grass in the yards which were behind the houses (overlooking 
Mulberry' Street.

' Mr' Mr. ESKRIDGE stated he had been standing in .the parking 
area of the Lorraine Motel for approximately 5 to 10 minutes ; 
prior to' the shot and he had not observed anyone in the area who 
he believes might have fired the shot. He said he di|d not know of
anyone who wished to harm Dr. KING and he stated he had no other 
information which he felt might assist in identifying} Dr. KING’S 

killer. I
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FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

1 Date 4/13/68

Mr. SOLOMON JONES, JR., 374 Vance Avenue,jMemphis, 
who is employed as a funeral director for R. S, Lewis] and Sons 
at the same address was interviewed at the Lorraine Motel, 406 
Mulberry, Memphis. ; 1

Mr. JONES advised that he had been serving]as 
chauffeur for Dr. MARTIN LUTHER KING, ~ " -----
trip to Memphis.

on Dr. KING’S last
He believed that he had started driving for

O 0

f,Dr. KING'on April 1, 1968.' He stated that Reverend JAMES LAWSON 
of. Memphis had requested him to drive Dr. KING while lie. was in 
Memphis„ . ]

On Wednesday night, April 3, 1968, Dr. KING spoke 
at the Mason Temple in Memphis and after the speech returned ' 
to the Lorraine Motel, 406 Mulberry, Memphis. Dr. KING told 
him to report back to the Lorraine Motel on Thursday morning.
April 
court

4, 
in

1968, at 8§30 a.m., as Dr. KING was due to go' to 
Memphis in regard to a restraining order. I

1968, 
which

he
Mr. JOffiS stated that on Thursday morning, 

returned to the Lorraine Motel at about 8?30
April 4 
a,m.,

motel is located at 406 Mulberry. He stated this motel 
is located on the east side of Mulberry Street and is bordered 
on the north by Huling Avenue and on the south by East]Butler.

He advised that he parked the car,which was1, used to ' 
drive Dr. - KING and which car was a 1967 Cadillac and belonged 
to the Ro S. Lewis and Sons Funeral Home, in the parking area 
of the Lorraine Motel. He parked this car in front of।Room 
207 which is on the ground level of the Lorraine MotelJ The 
car 'was headed into the motel area which would have been in an 
easterly direction. • ।

A short time after he arrived Reverend ANDREW YOUNG, 
an associate of Dr. KING, Contacted JONES and stated that Dr. 
KING was not going to go to court on the morning of Aprjii 4, ‘ 
1968, and YOUNG was going to go to court. Reverend YOUNG ( 
informed JONES that he was to remain at the motel as Dr]. KING - ■ 

was to later that day address the sanitation workers, i
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Motel
April

JONES advised that he remained at the Lorraine 
and ate his lunch at the motel. At about 3§00 p.m., 

_ 4,. 1968, Reverend BILLY KIZER (phonetic), a minister'in
Memphis,! informed JONES that Dr. KING and other' membe'rs of his

were 
5§00

staff 
about

going to have dinner at Reverend KIZER's home at 
p.m., April 4, 1968. ■ i

Mr.
motel area

.TONES stated that Dr. KING did not leave the
the entire day of April 4, 1968, and JONES Stated '

that he stayed in this area the entire day

. ■ ' ' He advised that Dr, KING and his group did1, not leave
the motel at 5§00 pjp., as had been originally mentioned to him 
by Reverend KIZER. At approximately 6g00 p.m., April'4, 1968, 
JONES noticed Dr. KING come out of a room on the balcony 
level of'the Lorraine Motel which room was north of Room 306 
where Dr.' KING was residing. Dr. KING proceeded to Room 306 
and as he was about to enter the room Dr. KING told JONES to 
start the car as they were preparing to go to dinner. J JONES 
stated he started the car and Dr. KING went into Room |3O6 ■
where he was staying with Reverend ABERNATHY. [ ■

' Dr. KING came out of Room 306 a short time plater and 
was standing on the balcony area in front of. Room 306.। At this 
time Dr. KING was fully dressed. Dr. KING was looking .from the 
balcony level down to JONES who was standing beside the car on 
the ground level. JONES advised the car was still parked in. 
front of Room 207. Dr. KING was talking to JONES about the 
weather and JONES stated he told Dr. KING he should put on

■ a topcoat1 as it was cool outside. He stated that he was 
looking up at Dr. KING during this conversation and Drl KING " 
was facing west and that he, JONES, was facing east. Dr. KING 
acknowledged JONES concerning obtaining his topcoat. !

i Dr

, 1 ■ 1

1 JONES stated while he was still looking at Dr 
he heard a sound which he thought was a fire cracker, j “' 
fell to the floor of the walkway in front of Room 306. At this 
point JONES could see blood coming from Dr. KING, and realized 
the sound 'was actually a shot rather than., a' fire cracker.

KING 
KING i
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JONES stated that he started screaming and calling' tor.help 
and repeatedly called several times “Dr., KING'S been shot.”

' He advised that at the time of the shooting that 
JESSE JACKSON, a staff member of Dr. KING, was'standing at 
Room 305. He also recalled that Dr. KING1 s 'lawyer': by the 
name of: ESKRIDGE of Chicago, Illinois, was standing near JONES 
on the^ ground level. |

' After seeing Dr. KING bleeding and realizing that 
he was shot, JONES stated that he and ESKRIDGE did not run. .
to the' side' of Dr. KING as others were coming to-‘Dr. KING'S aid.
However,, he and ESKRIDGE turned west since that was the direction, 
in which the shot had originated, and went toward Mulberry , 
Street which street is located on the front portion of the 
motel.( They ran about 50 feet and stopped opposite . the . 
office of the motel. JONES stated he and the lawyer both . 
then looked around and saw nothing. JONES stated he ran ;
about another ten feet west and stopped at the edge of 
the sidewalk in front of the motel and stood beside a brick wall..’
He stated ESKRIDGE' also ran up to same area opposite him. ' 
He advised when he reached this point he looked opposite the ' ■ 
point where he was standing which was also the driveway area. ; 
He looked opposite the driveway area toward the west side 
of Mulberry Street. This area has a large retaining wall. 
Immediately above the retaining wall is a grassy area with some 
small^shrubs and bushes. This area is behind some|holdings 
facing.South Main Street. He got a quick glimpse of a person 
with his back toward Mulberry Street. | . .

He estimated >e.person he glimpsed would have been 
approximately 6.0 feet from where he was standing. He pointed _ 
out it was dusk dark and he merely got a quick glimpse of 
someone in that area. He stated that it was the back of this 
individual and he could not tell whether the person was 
Negro, or white. This person was moving, rather fast and he . 
recalls that he believed he was wearing 'some sort of light 
colored jacket with some sort of a hood or parka. ! He stated 
this person appeared to him to be about 5’11" or a!, little taller 
He did not see him carrying anything in his nand and did not 
notice anything concerning his dress below his waistB
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He said he could not tell anything further' about 

this individual and it could have been 'an officer, but he' 
could not furnish any further details concerning this individual. -

. He related that he did not look to his left or south 
on. Mulberry Street. . After taking a quick glimpse he immediately 
ran back,to the motel area where Dr. KING was locatedL He ran 
up the middle stairway of the motel which stairway was opposite 
Room 308/ As he was running up the stairway he noticed a red 
ambulance had arrived and he believed this ambulance was a Memphis 
Fire Department ambulance. ■ | ' :

i At this point he stated he was in such a state of 
shock that someone put him in Room 308 and he had to lie down 
for a moment. While they were placing Dr. KING into the 
ambulance^ LEE BERNARD, an aicfe of Dr. KING; came into Room 308 

. and toldihim to calm down and for him to drive the cat and 
follow Dr.KING’S ambulance. JONES stated he drove the car which ■ 
had been used for Dr., KING and followed the ambulance! to the 
hospital. In the car with him was Reverend ANDREW YOliNG and

BERNARDLEE
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FD4302 (Rev. 4-15-64) '

1
Date 4/11/68

Rev. BERNARD SOOTT LEE, 334 Auburn .
Georgia, was interviewed at ..the Police Department, Memphis,

Avenue, Atlanta,

Tennessee, in the presence^!-Lt. TOM MARSHALL,, Homicide 
Bureau, Memphis Police Department., Rev. LEE voluntarily . 
furnished the following' information; ... "

Rev. LEE stated, that he came to Memphis on. April '3-, 
1968, with Dr. MARTIN LUTHER KING, JR., and had beenistaying 
at the Lorraine Motel since his arrival. He-was. registered 
in .Room 205 and was alone in that room. He advised that 
Dr. KING was registered in Room 306 with Rev. ABERNATHY^ and' 
their room was immediately above his and one door, south of .

' his unit. J . ' -'"'

Rev. LEE stated that he and Dr. KING and .all members ' 
of their party had been .around the Lorraine Motel most of the . 
day. He advised that he dressed for dinner and left :his ' . 
motel room, at approximately 5;45 to 5:50. POM,. and went to. the ■ 
court yard of the. Lorraine Motel where he joined other', ;
members of the staff of.. the■ Southern Christian Leadership- 
Conference (SCLC)'and local community.people/ /'LEE, stated-/'At" ,
that time, he was. standing about' three feet from""the' steps ; /
on the'north 0nd of the court yard which led to the second ' 
floor of the motel.- He said, he saw Dr ./KING come out of 
his room'at approximately 6>:00 P.M. and Dr. KING walked out . 
on the balcony in front-of that room. Rev. LEE stated- about, 
that time his attention was directed to two female workers', ' 
names unknown, who were following' one of the staff cats of 
SCLC as they drove into the Lorraine Motel.' He said।as he 
was looking.at these individuals,'he heard a .shot and knows ' 
that the shot came from across the street in front of Dr. ' .
.KING’S room and which would be coming, from the west.1 Rev. ' 
LEE said he immediately realized .that this was- not a] fire­
cracker, and that it was a shot from a high caliber rifle. 
HeVsaid- he based this-on his experience in the U. S.-jAir 
Force and pointed out that he:has fired the M-2 carbine -as 
well as the .22 caliber rifle. He said he immediately, knew . 
that this was not a blast from a shotgun but from a high caliber 
rifle-. Rev. LEE stated he immediately looked toward the
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buildings which were to the west of him but said he did not 
see anyone in any of the windows of these buildings who could 
have fired that shot. He said he only recalls seeing some 
white police officers who had shotguns but knew at the'.time 
that this shot was not from a shotgun but from a high caliber 
rifle. Rev. LEE said he turned and looked at Dr. KING land saw; 
that he had fallen back and was lying on the floor of the' 
balcony. He said he believed that he saw Dr. KING’S hands 
leave the railing of the balcony and that this indicate^ to / 
him that Dr. KING was leaning over the balcony rail at the 
time of the shooting. Rev. LEE said he saw Rev. YOUNG ? 
running up the steps which were on the north end of the motel 
leading up to the second floor, and he immediately started 
to where Dr. KING was, following behind Rev. YOUNG. He said 
when he reached Dr. KING, Dr. KING was lying on the balcony 1 
floor in a large pool of blood. He advised that he could 
tell that a bullet had torn out a section of the right side 
of Dr. KING’S face between the high cheek bone and the j 
lower bone of the jaw. Rev. LEE said he immediately asked one 
of the police officers who had rushed to Dr. KING to call an 1 
ambulance and he said an ambulance appeared on the scene, 
shortly thereafter. ;

Rev. LEE pointed out that he only heard one shot and 
is of the positive opinion that this shot came from a high ' 
powered rifle and definitely not.any type of a shotgun. ।He
advised he did not see anyone fleeing the area around the 
motel who might have any connection with the' person who shot 
Dr. KING and stated that at the time of the shooting he did not 

- ^g motel with Dr. KING. 'see anyone on the balcony of

Rev. LEE continued 
dividuals he' can identify by 
of the Lorraine Motel at the

by advising that the only iil- 
name who'-, were in the court yard 
time of the shooting were Rev.

ANDREW YOUNG, Attorney CHAUNCEY ESKRIDGE, and Mr. SOLOMON; 
JONES. Rev. LEE stated that there were other individuals! ' 
at the motel at the time of the shooting but he cannot | 
identify them by name. Rev. LEE stated that Rev. ABERNATHY 
was in Room 306 at the time of the shooting and was probably 
the first person to arrive at Dr. KING’S side after the । 
shooting. Rev. LEE stated that when he arrived at the place 
where Dr. KING was lying, Dr. KING was unconscious but did 
attempt, to make some sounds which he could not understand.!
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Rev.
Rev.

LEE advised that Dr. KING was put in an ambulance, and 
ABERNATHY accompanied him to the hospital. i

Rev. LEE advised that he has no idea who is ।
responsible for shooting Dr. KING and said he noticed 'nothing 
at the time of the shooting which might be of value to identify 
this individual. He reiterated that he was not looking at 
Dr. KING at the time he was shot but was looking in th'e area 
of the court yard around the Lorraine Motel. He stated these 
are all of the facts that he can recall at the present; time 
regarding the shooting of Dr. KING and the events which happened
immediately after the shooting.
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FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

1
n.b 4/9/68 I

Rev. ANDREW J. YOUNG, 1988 Veltre Circle, S-W;, 
Atlanta, Georgia, home telephone 753-8320,. business tele­
phone 522-1420, was interviewed by Detective R. R. DAVIS, 

' Police Department,' and
Police Department' at

Homicide Bureau/ Memphis, Tennessee, 
SA EUGENE, G. DOUGLASS at the Memphis 
approximately 11:00 P.M.

, Rev. YOUNG advised that he is the Executive Vice
President of the Southern Christian Leadership Conference 
(SCLC). He stated that on April 4, 19®8, at approximately 
6:00 P.M.-he was at the Lorraine Motel, 406 Mulberry, Memphis,.

He advised that Dr. MARTIN LUTHER KING, JR.,| 
occupied Room.306 of this motel, and Rev. YOUNG occupied 
Room 209.L He stated that at approximately 6:00 P.M,, April 4, 
,1968, they were preparing to go to dinner with other members • . 

' of the SCLC staff. He advised that Dr. KING was standing on 
the second floor on the balcony portion of the motel and Rev, 
YOUNG was, down- in the court yard just below. Dr. KING. 'He 
advised that Dr. KING came out onto the balcony in front of 
Room 306 of the motel and called down to Mr./- SOLOMON <JONES, '

who was standing on the ground level and advised I
Mr,. JONES to' start the motor of the ear. Rev. YOUNG stated 
that he overheard Mr^- JONES say to Dr. KING, MI think1 you 
need a coat” and then'Rev. YOUNG advised that a staff member 
drove up in a car on the driveway of "the motel , and he J turned 
away to look at this individual. '

At this point he stated he heard a sound and J thought 
it was. a firecracker but then he looked up and observed Dr. " 
KING lying on his back on the floor of the balcony of Room 
306. Rev. YOUNG stated he ran up the stairs to Dr. KING and . 
observed- that Dr. KING was seriously .wounded. He then|looked 
across the street and observed police officers coming from 
the area where he thought the shot may have come from but 
stated he 'observed no one else. '

■ „ Hev. YOUNG advised that the police officers then
called for a Memphis Fire Department ambulance and he stated
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he helped cover Dr. KING with a blanket and stated 
that Dr. KIN® was -losing blood rapidly. He stated 
this time he checked Dr. KING’® pulse and noted it

he observed 
that at 
was very

strong. He stated this was just prior to the arrival |of 
ambulance, but he noticed blood coming from the wound Ion 
right side of Dr. KING’S neck. i

the 
the

■ Rev. YOUNG stated that when he referred to the area 
from which he ’thought the shot had ©ome, he was referring 
to a. large clump of bushes which is - located on the west side 
of Mulberry directly opposite from the area where Dr. KING'S 
room was located. He pointed out that the motel is located ' 
on the east side of Mulberry. He stated he was standing ' 
on the ground level below Dr. KING talking to a staff member, 
whose name he could not recall, when he heard the sound'which 
he. later determined to be a gunshot. He stated that he.would 
not' have been able to observe a flash from a gun being fired 
on the west side of Mulberry as the swimming pool wall 
blocked his view from that area. . I

He pointed out that immediately after seeing Dr. . 
KINS fall he ran upstairs to assist Dr. KING and then looked 
across the street but did not see any cars leaving the}scene 
in a hurry and saw no. individuals who he felt could have been 
responsible for the shooting. 1
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Date __April 15. 1968

Memphis,i
CEOLAR SHAVERS, 610 F Brownmall, Clayborn Homes,

Tennessee, furnished the following informati on

She advised that she formerly was employed 
at the Lorraine Hotel and Motel, 406 Mulberry Street, 
Tennessee, and .that she was on duty on the 11:00 a.m. 
7:30 p.mi. shift on April 3 and 4, 1968.

as a maid 
Memphis, 
to

, * She■ also' stated that sometime around 6:00 p. 
April 4/ 1968, pursuant to instructions from her empL 
Mr. WALTER BAILEY, owner, Lorraine Hotel, and Motel, s:

.m. on 
oyer, 
he was

proceeding along the second level of the motel on the balcony 
in a southerly direction to clean two rooms, which had not been
taken care of by the maid assigned to these rooms.
not normally her responsibility to clean these rooms 
the other maid left work at about 5:30 p.m. 1 "

It was

to themJ

;dv Jt-wisad , but 
without attending

1 She stated she had not as yet passed Room 306, but 
estimated that she was in front of Room 304 proceeding.in the 
direction of Room 306 when she heard what she thought1 was a shot 
She stated the sound was very loud, and caused her tol drop some 
sheets, which she had been carrying, and that it frightened 
her quite a bit. ' .

she
saw many

1 She stated that right after hearing the sound 
looked djown into the courtyard parking lot area, and ' 
people beginning to assemble. She advised that she then looked, 
in a northwesterly direction toward some buildings wtiere she 
believed the sound came from. She stated that.she did not see 
anyone, and definitely did not see anyone in the busties on the
west side of Mulberry Street nor .did she see anyone running away 
from the^e bushes. . ,

She also stated that she had been employed at the
Lorraine for about six weeks, and during that time cannot 
recall seeing or hearing anything suspicious nor anything which 
she would consider to be connected with the assassination of
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DR MARTIN LUTHER KING, JR

। She further advised that after being startled by the loud 
noise,which sounded to her like a shot, she was very frightened 
and did not look at DR. KING. She did not see him get hit, ' 
She did look at him shortly thereafter, and saw him as he fell
to the ground. She remembers looking at his feet as he fell.

She stated she then 
the ground level, and recalls 
sound. - ;

quickly went down the sjteps to 
nothing else relating to the
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FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

1 Date —4/ISySS

WALTER LANE BAILEY, owner, Lorraine Motel) and Hotel, 
406 Mulberry Street, Memphis, Tennessee, furnished ^he following 
information:

He has owned the Lorraine Motel and Hotel)since 1945 
and Dr. MARTIN LUTHER KING had stayed there on approximately 
twelve occasions since 1958. To the best of his knowledge. 
Dr. KING had never received any threats on his life|while staying 
at the hotel. To his knowledge, no one had been acting in a 
suspicious manner, such as Asking questions about Dr. KINGi's 
whereabouts, nor had he heard of anyone walking or driving up 
Mulberry looking as if he were "casing" or "sizing up" the 
location during any of Dr. KING’S visits. j .

He stated he did not know Dr. KING very well but be­
lieved he was acting very strangely on April 4, 1968. He said: that 
Dr. KING normally was very businesslike in manner and ne«r "joked 
around" but on that date at the mo^el he was very jovial and was 
"teasing and cutting up". He believed this type of Ibjehavior was 
out. of character with Dr. KING'S pAst activities and thought it 
strange but could attach no meaning or significance Itb it•

Mr. BAILEY said he heard what he thought Was a shot 
at approximately 6:00 p.m., on April 4, 196<B, while he was in 
the northern lower section of his hotel. He could feel the 
entire hotel shake when the shot went off. He ran outside and 
looked up and saw Dr. KING lying oh the balcony in front of his 
room, which was #306. He said confusion was all around the 
hotel ad he could not recall any details after looking up at 
Dr. KING.

He said he had absolutely no information or thoughts 
on the assassination of Dr. KING but would notify the FBI 
should he acquire any information of value. )
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FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION ,

Date 4/12/68

OLIVIA HAYES, maid, Lorraine Hotel and Motel, 406
Mulberry Street, Memphis, Tennessee, advised that she was on 
duty at that motel from 12:00 noon until 8:00 p.m.jApril 3 and
4, 1968. I

She advised that she was "cleaning up" the rooms on
April 3, 1968, and worked as a desk clerk on April 4, 1968

She advised that she was not in a position to observe
anyone on Mulberry Street on April 3, 1968, since she: was 
cleaning up on the inside. She further advised that she could 
not observe Mulberry Street from her location behind the desk 
on April 4, 1968, and did not see anyone on Mulberry when she 
took her work breaks. '

HAYES said that id one made inquiries concerning Dr.
KING to her and no one acted suspiciously on either'date, that 
she could recall.

She stated she could recall nothing relating to the
assassination of Dr. KING and could furnish no information at 
all.
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FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

Date 4/12/681

Motel and 
furnished

MARY ELLEN NORWOOD, Desk Clerk and cook, Lorraine 
Hotel, 406 Mulberry Street, Memphis, Tennessee
the following information:

and April
She worked from 3:00 p.m. until 11:00 p.m., April 3

_ 4, 1968, at the Lorraine Hotel in the kitchen
cooking food. She heard a shot around 6:00 p.m. oniApril 4$ 
1968, and ran out of the kitchen, out the back door|on the ' 
eastern side of the hotel, looked around, but saw notjhing 
and re-entered the hotel and ran out of the main entrance

£

on the east side of the hotel. She looked up and sawi Dr. 
KING lying on the balcony in front of room 306, butfatno 

time did she look in a westerly direction towards South Main 
Street. She said she has no other information concerning the 
assassination of Dr. MARTIN LUTHER KING, JR., and wou|ld ■
immediately notify the FBI should she recall or obtain any 
further information.

64

4/11/68
On __________

Memphis, Tennessee 
at____ ,_ :__________ ______

SA STEPHEN M. DARLINGTON & 
by SA JOHN W. BAUER ;SMD:c.is

Memphis 44-1987
.File #______ L________ _

Date dictated J—j/^V^

This document contains neither recommendations nor conclusions of the FBI. It is the 
your agency; it and its cpntents are not to be distributed outside your agency.

property of the FBI and is loaned to

2025 RELEASE UNDER E.O. 14176



FD-302 (Rev. 4-15-64)

FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

Date 4/12/68

EUNIS E. MILLER, cook and waitress, Lorraine Motel and
Hotel, 406 Mulberry Street, Memphis, Tennessee, advised that 
she worked at the hotel from 7:00 a.m. until 3:30 p;m> on 
April 3 and 4, 1968. She said she had absolutely no infor­
mation regarding the assassination of Dr. MARTIN LUTHER KING, 
JR., as she worked inside the hotel both days and was not 
outside at all during her working hours.

She advised she would notify the FBI should she
remember or obtain any information regarding the assassination
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FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

Date April 10, 1968

■Mr. GUY WARREN CANIPE, JR., 1078 Brower Road, . 
Memphis, Tennessee, telephone number 324-0344, owner of 
Canipe Amusement Company, 424 South Main Street, Memphis, 
Tennessee, telephone number 525-0439, furnished the, following 
information to Lt. J. D. HAMBY, Homicide Bureau, Memphis ■ 
Police Department, and Special Agent FRANKLIN L. JOHNSON; .

He has been in business in the South Main Street
area for the past twenty years. His store had been closed 
and unattended most of the day, April 4, 1968, he having 
been;with Mr. EDWIN BODENHEIMER, 180 Clark Place, Memphis, 
one of his competitors and a close friend, during the day. 
He had left his store around 9:00 or 9:30 A.M. and ciid not 
return until after 5:00 POM. .

Soon after he returned, two Negro males came into
his store and started looking at phonograph records ,on some. 
shelves on the south side of the store near the front door/ 
He had been playing records on a "jukebox” located ioward the 
front of the store. He did not hear a shot or noise which 
he thought might be a shot anytime around 6:00 P.M. j One of 
the Negro men was overheard by him subsequently to say that 
he, the customer, did hear a shot. ■

Sometime around 6:00 P.M. (although he has no way
of fixing the time), he' heard a "thud” in the vicinity of ' 
the front door of his store. He looked up to observe a 
bundle lying in front of the door to his store. He .pointed 
but that the front door of his store is offset or located in 
a- recess off the sidewalk. Almost simultaneously as Ke looked 
up after hearing this "thud,” he saw a white man walking 
south on the sidewalk in front off his store. '

After hesitating.momentarily, Mr. CANIPE walked
out onto the sidewalk, looking in both directions•to;see . 
what happened to the man who obviously had dropped this 
bundle. As he did this, a white small car, possibly 'a compact, 
pulled away from the curb on the east side of Main Street 
at a point just south of his store. There was only one man 
in the car, namely the driver. ______________________ !_______ _ ,
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When Mr, CANIPE looked north on Main Street he ; 
saw a Deputy Sheriff walking rapidly on the sidewalk'on the 
east side- of Main, approaching Mr, CAMPE, this Deputy having; 
his revolver drawn, Mr, CAMPE, concluding that something ’ '' 
unusual had just occurred, immediately stepped back into ' 
his store. This Deputy proceeded south on the sidewalk past ' 
his store, not stopping, A short time later after other.1 . ■ 
officers had arrived, h© saw this same Deputy and talked' 
to him. He does not know his name, ; .

After additional officers arrived, their attention 
was called to the bundle lying to the front of CANIPE’s store.

As to the contents of the bundle or package which 
he observed, he pointed out that it appeared to be a rather' 
large pasteboard box about the size he would expect 'a shotgun
or'rifle to be shipped in The top of this box was ajar and
he observed a portion of a. gun barrel. There was some type 
cloth over the top of this bundle, which cloth was green in 
color-and which impressed him as possibly being a curtain of 
some kind. In observing this bundle he noticed that' the ■ 
pasteboard bo®^2>:tfe word "Browning” on it}; He also saw 
some type off suitcase or brief case underneath "the ciloth.

As to the parking situation in front of his store-,. 
Mr,'CANIPE furnished the following information: J 1

In front of his store on the east side of Main ■ 
there are three parking spaces between a fire plug and a ' 
driveway south of his store. He usually is able to park in 
one of these spaces. However, when h© arrived at-hib store . 
after 5:00 POM,, April 4, 1968, all three of these spaces 
were filled and he had to park his 1962 red station wagon at 
a point south off the above mentioned driveway. He does not 
recall noticing the make and model off the three cars1parked . 
in these spaces, but he is certain that there was a white 
smaller car, possibly a Valiant or Comet, parked in the '
parking space nearest his door 
as parking space number one). 
parked in spaces two and- three

(which will be referred to 
He does not recall the cars 
sauth of this white car.

He is certain in his own mind that the white small
car- he saw pull away from the curb as he looked out of his
door, as outlined above, was parked in either number 'two
parking space or number three parking space, but he does not
know which of these spaces this car was parked in, . He cannot
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further describe the car that pulled away, but he heard one 
of the Negro male customers tell the Police that this car 
that pulled away was a Mustang. He definitely knows the ' 
car was white and was sure that th® car was a smaller car, . 
possibly a compact car, rather than a full-si'®!® average ■
American car.such as a standard model Ford or Chevrolet, 

that the car wasHe stated that it would be his judgment 
at least a 1965 or later model. He did 
license plates at all.

not observe l'the

which elapsed' fromBased upon the period of time _ ,
the time he heard the ’’thud” near his front door until the 
time he walked out of his front door and saw the white small 
car pulling away, coupled with the fact that he did jnbt see 
a man proceeding south on the sidewalk as he looked south,
Mr. CANIPE feels that the man who had'dropped or thrown the
bundle in front of his store was the man driving thd white 

n —- ....... the OTbj as outlined above. He' onlysmall car away from
knows that this man 
Main past his front 
car turned off Main

in the 
door.
Street

small white car drove north on 
He does not know whether the 
at the next block or whether it

continued to proceed north_ on Main Street. He does hot
think that the car was traveling unusually.fast and he did
not hear the tires ’’screech” as' the car left

As to a description of the man who.dropped'the 
bundle and walked south on Main past his store, Mr. CANIPE 
stated that he only had the opportunity to view this1 m'an
momentarily, seeing the back.of this man. He 
the man’s back and the man’s left side only, 
did not see the man’s face unless possibly he 
fleeting glance at the left side of.the man’s 
CANIPE. furnished the following description of

stated।he saw 
He stated he 
got a । '
face 
this

iMr 
man:

Race:
Sex;
Age;
Height;

White
Male •
25 - 30, possibly 
5’10” - 8’

older'

(at first placed height at 
6 feet but on reflection 
stated man might be'.shorter 

and in no event could he 
be certain as to approxi­
mate height) I '
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Weight:

Build: 
Hair:

Dress:

175 - 200 pounds r ■ .
(at first estimated, weight •
at 170 - 185, staking If
man is as tall as, 6 feet : 
then he might weigh as, much 
as 200, as he gained ' ’
impression man was ’’chunky'*) 

’’Chunky” , | ' . ' '

Dark,, cut normally) ' ■
(definitely bareheaded) ' . - 
Gained impression man wearing
dark colored suit " ■

Over-all Impression: Very clean, neat in appearance, 
clean cut, ' ■ , : ■

Mr, CANIPE advised that no one was in his store at
the time of the above related incident other than the two 
Negro: males, one-of whom has been purchasing records front 
him in the past, the other not being recalled as a former 
customer. He stated that he cannot recall any other persons./ 
in the immediate vicinity at the time, and the next 'person 
he saw after seeing the unknown man who dropped or threw 
down the. bundle was the above mentioned Deputy Sheriff who 
was walking rapidly on the east side of Main Street /toward 
CANIPE's store, having his gun drawn, when Mr. CANIPE looked 
out the door as outlined above. He described this Deputy 
as a white male, age twenty to thirty, bareheaded, 5i'10”, 
165 pounds, wearing a Sheriff’s Office uniform and definitely 
having the Shelby County Sheriff's Office insignia on ,his arm?
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FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

1 Date April io, 1968

Mr. BERNHA FINLEY, 1468 Kyle, Memphis, Tennessee 
home telephone number 275-6524, who stated that he is an 
offset pressman at the Church of God in Christ Publishing 
House, 930 Mason Street, Memphis, Tennessee, telephone 
number 526-1169, was interviewed at his home by Lt.1 J, D. 
HAMBY, Homicide Bureau, Memphis Police Department, and . ' 
Special Agent FRANKLIN L. JOHNSON. He furnished the 
following information; i

He got off work at approximately 5:20 P.M;^ '
April 4, 1968, and he and a fellow employee, JULIUS1 GRAHAM, 
drove in Mr. FINLEY’S car, a 1964 white, four-door Rambler, 
directly to Canipe Amusement Company, 424 South Main Street.,-' 
where they wanted to look over some old phonograph records;' 
As they proceeded north on South Main Street to the vicinity, ( 
of this store, they observed that all of the parking spaces ’ 
in the block in front of CANIPE’s store on the east side of 
Main were filled with automobiles. They continued riorth on 
South Main to Ruling Street, turning right and parking Mr. 
FINLEY’S car near a driveway under construction in the first 
block east of Main Street, They walked directly to Canipe 
Amusement Company. He estimated they arrived there About 
5:30 P.M. There were no customers in Canipe Amusement 
Company other than Mr. FINLEY and Mr, GRAHAM. The two of 
them proceeded to look at old records in shelves on the south 
side of the store near the front of the store. The owner, 
Mr. CANIPE, was playing the ’’jukebox.” 1

Sometime around 6:00 P.M., Mr. FINLEY heard a 
noise that sounded like a shot. H© does not know whether 
Mr. GRAHAM or Mr. CANIPE heard this noise, as they said 
nothing and he said nothing. He attached no.particular . 
significance to hearing this noise at the time, but continued 
to look at records. Shortly thereafter, and certainly within: 
a matter of just a minute or so, he heard a second noise near 
the front door of CANIPE*s store. He, Mr. GRAHAM, and Mr. 
CANIPE all immediately looked to the front door where' they 
saw a box or package or bundle lying immediately in front 
of the door of this store. As his attention was attracted
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to this box or package, he also saw a mam walking rapidly, 
south on the sidewalk on the east side of Main, it 'being, 
obvious that this was the person who had dropped or thrown 
the package in front of CANIPE’s store, there being no one 
else around in that area and the box or package not having 
been there earlier, I

Mr. FINLEY recalls that Mr, CANIPE walked up to
the door and Mr, FINLEY followed him, Mr, CANIPE opened ■ ■ 
the door and started outside but immediately backedi up and 
said, ’’Get back, there’s some kind of trouble out hpre and 
I don’t want no part of it,” Immediately thereafter, Mr, 
FINLEY saw a Deputy Sheriff walking rapidly on the sidewalk 
south on Main, with his gun drawn, this Deputy not stopping ,
but continuing south on Main in the same direction in which '
the above mentioned unknown man had walked, A few minutes 
thereafter he saw this same Deputy in front of CANIPE’s store 
with his gun'still drawn looking up as though he were trying' 
to observe the upper stories of the buildings in the vicinity^ 
A number of other officers arrived immediately thereafter,' !;i 
all of them being on foot. ■ ;

Just about the time that Mr, CANIPE started out
of the front door of the store, Mr. FINLEY heard the ’’sqreeoh” 
of tires and looked up to see a white Mustang speeding norths 
on Main past CANIPE’s store. '

Mr, FINLEY explained that there was a car parked
in front of CANIPE’s store and therefore he did not 'get a . 
full view of the car which had sped away, but he did! see 
the rear portion of the roofline, as well as the trunk of 
the speeding car, and there is no question in his mind that 
this was a white car and there has been no question in his 
mind but what the car was a Mustang. i

At the time this car sped away, Mr. FINLEY stated
that he did not associate the speeding white Mustang with • 
the man who had dropped the box or package, but after he 
learned what had occurred and after reflecting on the matter, 
he is now of the opinion that the man who dropped the package 
and walked south on the sidewalk past CANIPE’s store(was 
probably the man who got into the white Mustang and sped away 
from the area, going north on Main, As nearly as he can ' 
recall the sequence of the events, this white Mustang sped, 
away from the curb moments before the Deputy Sheriff Walked 
south past CANIPE’s store. i
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As to the cars in the parking spaces in front of ' 
and to the south of CANIPE’s store on the east side of Main, 
Mr. FINLEY advised that the car in the first position (that ' 
is, the car in front of CANIPE’s store) was there when he 
first arrived at CANIPE’s store and was there when he 
eventually left the area. He stated that after he had been 
questioned by Police and left CANIPE’s store, there were 
no other vehicles immediately'behind the car in front of 
CANIPE’s store. He stated he was not in position to tell 
whether the speeding white Mustang pulled away from; a parking 
space immediately behind th® car which remained parked in 
front off CANIPE’s store, or whether possibly it pulled away 
from a parking space farther south of this point. '

Mr. FINLEY stated that he simply did not observe 
whether there was one or more occupants in the speeding ■ ■
Mustang, and he did not observe the license plates on this 
Mustang, He stated that the Mustang was one of the।standard 
varieties and not the ’’Fastback" variety of Mustang;

Mr. FINLEY stated that the first person he saw 
in the area after his attention was first attracted;by the 
dropping of the box was the above mentioned Deputy Sheriff 
with a revolver in his hand, and he knows of no one other ' '
than himself, Mr. CANIPE, and Mr. GRAHAM who saw the 
in question and who saw the white Mustang speed away 
the area, going north on Main. ■ )

man 
from

■ ’ As to the box or package dropped or thrown .
by the unknown man, Mr, FINLEY stated that he observed a 
pasteboard box about 4 feet x 6 or 8 inches x 3 ‘or 4 inches, 
having a tag off some kind on it, the top to this box being

down

partially off to the point where he could see from cine foot 
to 18 inches off the barrel off a gun. Eventually he (observed
that thia gun was a riffle with a scope on it. Therej Was
some type of luggage, approximately 2 feet x 1| feeti x 6 or 
8 inches, larger than an attache case, and some type, of 
cloth folded over both of these items. .

Mr. FINLEY stated that after the above mentioned 
armed Deputy Sheriff lilted past CANIPE’s store and after 
some other officers had arrived and were in front of I CANIPE’s 
store, Mr. CANIPE motioned to the officers from inside ■ 
CANIPE’s store, attracting the attention of one of them and 
pointing out the items left in front of the store and 
explaining to them what had occurred, j
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As to a description of the unknown man whio dropped 
or threw down the package, Mr. FINLEY pointed out that he 
saw this man only momentarily, the man not taking over one
or two steps while still in Mr 
that he ’’only got a glimpse of 
face except enough of the left 
tell that he was a white man.
description of this man:

Race:
Sex:
Age:

Height:

Weight:

Build:
Hair:

Dress:

FINLEY’S view. He' stated 
the man/’ not seeing.) his 
side off the man’s face to 
He furnished the following

White । ■
Male ; ' ,
Simply not in a position to 
judge other than to 'state 
that man was not an old man 
(based upon the manner in 
which he walked).'
5’8” to 5’10” (Mr. I FINLEY . ' 

at first placed the height 
at 5’6” to 5’8”, stating 
that his final estimate : 
was a little better than 
a guess). I '
Around 160 pounds (stating 
that his estimate as to . 
weight would vary depending 
on the man’s height1, that 
the man was not skinny and 
not fat but had an average' . 
build). ! ■ ' '
Average ;
Simply cannot recall observing 
area of man’s head; does not 
recall whether wearing hat,; ■ 
does- not recall observing hair 

" Wearing dark suit 1
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Mr.
Fifth Street,

Date April 10, 1968

JULIUS L. GRAHAM, Apartment 5, 804 North 
Memphis, Tennessee, telephone numberi527-3817,

employed as general assistant at the Church ©f God in ■ 
Christ Publishing House, 930 Mason Street, Memphis, Tennessee, 
telephone number 526=1169, furnished the following ' information 
to Lt. J. Do HAMBY, Homicide Bureau, Memphis Police Department, 
and Special Agent FRANKLIN L. JOHNSON?

He accompanied Mr. BERNELL FINLEY from their ■ 
place of employment to Canipe Amusement Company, 424 South 
Main Street, Memphis, where they arrived about 5;30 P0M, 
on April 4, 1968. He recalls that as they approached the 
store, proceeding north ©n Main Street, there were ,no parking 
spaces on the east side of Main in the block in front of 
this store. He also recalls that as they were looking for 
a parking space there definitely were two white cars‘in 
the parking spaces in front of and to the south of Canipe 
Amusement Company. The second ©f these two white cars, or 
the one slightly south of the CAMPE store was’ definitely a 
white Mustang, He believes the other whit® car, the one in 
front of CANIPE9® store, was probably a white Rambler, He 
cannot remember a third car being parked behind the' Mustang. 
The Mustang he saw as they approached the store looking for 
a parking place was the ordinary variety of Mustang,rather 
than the. late model ’’Fastback” variety. He did not notice 
the license plates on this Mustang.

Mr. GRAHAM eventually parked Mr. GRAHAM’S,car 
on Ruling Street, east off Main Street. Mr. GRAHAM and Mr, 
FINLEY thereafter walked to CANIPE’s store and started ' 
looking at phonograph records in shelves on th© south wall 
off this store near th© front off the store. Mr. GRAHAM did 
not hear a shot or any other unusual noise while looking at 
records until he heard the noise caused by a man dropping a 
package on the sidewalk immediately in front off the 'front 
door of CANIPE11 s store. He stated, however, that he saw 
the man who dropped this package before he heard the noise, . 
He happened to be. looking toward the front door, his attention
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having possibly been attracted by the footsteps of a running 
man. He is not sure but h© believes he heard the footsteps' 
'of a man running and' therefor© looked toward the front door, ■ 
Almost simultaneously as he looked up and saw a.mani carrying- ' 
a large package off some kind, this man, who was walking ' '
south on the sidewalk immediately in front of CANIPE’s 
store, stepped to the left and dropped the bundle -in the 
recess in front off CANIPE*s store and continued south on ■ 
Main Street, Mr. GRAHAM stated that in his opinion'this , 
man was running rather than walking fast. '

Mr. GRAHAM advised that the attention of both
Mr. CANIPE and Mr, FINLEY was attracted by what had occurred 
when the man dropped the package, and all three of them 
started looking toward the front off the store and at the 
items which had been dropped. Mr. CANIPE started out of the 
front door, and as he recalls, ’’leaned” out of the front door; 
looking in either direction, following which Mr. CANIPE came 
back in the store and made some remark about some trouble ■ 
outside. Immediately after this a Deputy Sheriff walked 
south on the east side off Main, immediately in front' of .
CANIPE’s store, this Deputy passing the store and not stopping, 
He saw no other persons in the vicinity until some additional " 
officers arrived on foot. Mr. GRAHAM later saw the same - 
Deputy Sheriff who had walked past the store in the area in 
front of the store, still with his gun drawn. Eventually 
Mr. CANIPE was able to get the attention of one of the 
officers outside and pointed out the items in front of the 
store and the circumstances surrounding the presence'of these 
items. Mr. GRAHAM observed a part off a gun barrel inside a 
large pasteboard box and also observed what appeared;to him 
to be some type of green matting or cloth which appeared to 
be wrapped around the box containing the gun.

Prior to the time the armed Deputy first ran south 
past WIPE’S doorway, Mr. GRAHAM heard tires ’’screech” and 
observed a white Mustang to speed north on Main. The other 
white car, which Mr. GRAHAM believed to be a white 'Rambler, 
which had originally been parked in front of CANIPE'S1 store, 
was still parked there at this time, and therefore his view 
of the car speeding away was partially obscured; however, 
Mr. GRAHAM is positive that the car which sped away was a 
white Mustang and there is no question in his mind but what 
it was the same Mustang he had seen earlier when he and 
Mr. FINLEY arrived in the vicinity of CANIPE’s store/as 
outlined above. He stated he did not observe whether 1 there 
was one or more people in this speeding Mustang. 1
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As to a description of the man seen by Mr,. GRAHAM 
carrying a package and later dropping this packageJ running 
south on Bin, Mr, GRAHAM pointed out that he saw this
person primarily from 
only momentarilys but 
if he sees him again, 
of that person:

Race: 
Seas: 
Age:

■; Height: 
Weight: 
Build:

Hair.:

Dress:

General Appearance:

this person’s left side and saw him 
he believes he might repogHiae him
He furnished the following description

White . i
Male I
25 » 30 |
5’7” - 5’8” i
About 165 pounds i '
Average (Mr. GRAHAM heard ' 
Mr. CANIPE tell the Police, 
that he thought the man had 
a ’’chunky” build, bu;t 
Mr, GRAHAM got thejdefinite 
impression of a man Who was 
neither thin nor fat: but 
who was average in |build). 
Dark (either black or dark 1 
brown, normally cut). 
Dark clothing (either a dark 
suit or a dark dress^type 
jacket and slacks; [no hat; . 
did not notice shirt or tie,. 
Neat and clean in appearance, 
created impression of a 
salesman or businessman.
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Ms’. EM2N BOTEM®^ 180 Clark Place,
Mesaphis, Tennessee, telephone number 275=9844, who ‘ 
stated that he operates Shelby Amseaent Company, ' 
975 James, Memphis, Tennessee, was imterviewed at i 
Canipe Amasernemt Conpany, 424 Smith Maia.Street by ; 
Lieutenant J., D. HAMBT, Homicide Bureau, Memphis r 
Police Department, and SA KfflKII L. J0WS@No He j 
furmisted the following information: ■ 1

On April 4, 1968, he spent a good part of
the day with Mr. G. W. CANIPE, a competitor and personal 
friend, and he (Mr. BGDENHMMER) 'was not. at the Canipp' 
Amusement Company at any time on the afternoon or evening 
of April 4, 1968.' , '

He stated that as an aid in helping Mr..’CANIPE
to estimate what time Mr. MIPS returned to Cahipe 1 
Amusement Company on the afternoon of■ April 4, 1968,! 
he recalled that it.was 5:20 p.m. when Mr. CANIPE ! 
telephoned Mr. B0DENHEIMER, and he would estimate that 
Mr. 'CANIPE .could have only been at CANIPE*s placevof ■ 
business' a few minutes at this time. Mr. BODENHEXMER 
stated he could furnish,, no information which would bp 
of. assistance in. the investigation of the shooting of 
Dr. MARTIN LUTHER KING. i
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»o 2 EMGM HOUSE, 
MEMPHIS FIRE DEPARTMENT, 
474 SOOTH MAIN STREET,.

' MEMPHIS, TENNESSEE

(This sectieu pertains t© interviews. I ■ 
with firemen stationed at this house and with ; 
police officers and sheriff’s deputies who were! 
on duty at ©r near this fire house as a result of 
Dr. MARTIN LUTHER KING, JR., being at the'Lorraine 
Motel located in the immediate vicinity of this i 
engine house*) I .
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1
Date 4/16/68

Lt.
Shelby County

J I® SON EUGENE GHORMLEY, Deputy Sheriff, 
Sheriff’s Office, a white male, age 40, 

residing at 4124 Ronnie Avenue, telephone 386-6034j furnished

th© following information:

On April 4, 1968, he was assigned to Tactical
Unit 10, which consisted of three vehicles and tweljve. off icers, 

. both Deputy Sheriffs and Memphis Police Officers. The
Deputy Sheriffs, in addition to GHORMLEY assigned to! Tactical 
Unit 10 were W. Jo BERRY, R. N. BAKER, W. A. DU FOUR, Vo V, 
DOLLAHTTE, and Ro W. MALEY. Memphis Police Officers assigned 
to Tactical Unit 10 were Officers DOUGLASS, GROSS, DUNN,

■ LANDERS, WRIGHT and MORRIS. . ■ I

At about 6:00 PM on April 4, 1968, Tactical Unit 10 
had stopped at the Memphis Fire Department Engine House 
located at Main and Butler, about | block southwest of the 
Lorraine Motel, and the unit was in that location wnen a 
Negro male detective ran into the fire station and stated 
that Doctor KING had been shot. Upon hearing this, :the 
members of Tactical Unit 10, including GHORMLEY ran east ' 
on Butler to Mulberry and north on Mulberry toward the . 
Lorraine Motel. While en route,.GHORMLEY observed ^ number 
of Negro males and females standing on the balcony oif the 
motel pointing towards a building west of the motel, the 
front of which was^ located on S. Main Street. '

GHORMLEY saw Officer DU FOUR running up the stairs 
of the Lorraine Motel toward the balcony where Doctor KING’S 
body was lying. DU FOUR was followed closely by Officer 
BAKER. DU FOUR and BAKER, in that order, would have been the 
first officers to reach KING. ' I

GHORMLEY also saw Officer LANDERS scale 
the west side of Mulberry Street and enter a back 
which he later determined to have been behind the 
known as 418, 422j and 424 S. Main Street.

a wall on 
yard., 
buildings
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Seeing the people on the balcony pointing toward
the building on Main Street,- Officer GHORMLET stopped and 
retraced his step® around the fire station and ran1north .
on Main Street. As he approached the building at 424 S.
lain, he noticed a suitcase, blue in color, a riffle box* which 
was partly open and what appeared to be a blanket lying in 
the doorway at 424 S, Main- He could see the barrel off a 
riffle in the rifle box. At this time, a white male whose name, 
he later determined was Mr, CAMPER cam® to the door of 424 
So Main and advised him that a white male, who CAMPE des- ' 
cribed as tall, a little on the heavy side, wearing a dark colored 
possibly black suit, a shirt and tie, having dark colored 
hair possibly black, moments before had deposited these 
articles in the doorway and had then run south on Main Street,

Using his walkie-talkie radio, GHORMLEY advised
his dispatcher off th® information provided by Mr, CANIPE. 
He also guarded the articles lying in the doorway sb no 
one would disturb them. . Upon talking further to Mr,. CAMPE, 
he learned from CAMPE that shortly after the white, male who 
left the above described articles in CAMPE es doorway, had 
run south on Main Street, that CAMPE had noticed a'white 
Mustang automobile drive past that location at a high rate 
of speed headed north on Main. At this time, Officer GHORMLEY 
again used his radio to advise his dispatcher of this 
information.

The next officer to arrive at GHOMLEY's location
was Offficer DOUGLASS, who drove the station wagon assigned to 
Tactical Unit 10 from its location at the fire station to 
a location directly in ffront off 424.8, Main where Offficer 
DOUGLASS double parked the station wagon and aided in guarding 
the evidence left by the above described whit® male.

The next officer at this location was Deputy
Sheriff V, V, DOLLAMTE, who approached the location from 
the north on Main Street after having apparently circled the 
block. About this time, Offficer® from the Memphis Homicide 
Squad arrived at the scene and took charge. GHORMLEY 
estimated the total time lapsed from the time he heard that
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KING had been, shot until he dissevered the suitcase, gun and 
blanket, was no more than 2 or 3 minutes, GHORMLEY does not 
recall .seeing a white Mustang parked along the area of S.
Main, which he covered during the time immediately following 
the shooting, neither does he recall seeing anyone running 
south on Main Street in this same area, !

During the incident described above, GHORMLEY was 
dressed in a khaki colored long sleeve shirt bearing the 
insignia of the Shelby County Sheriff’s Department, and dark 
green uniform trousers. He was not wearing a hat |or helmet, 
GHORMLEY recalls that Officer LANDERS, whom he saw scaling 
th® wall across from the Lorraine Motel, was dressed in 
the usual Memphis Police Department uniform consisting of a 
blue shirt and trousers. Officer LANDERS was not wearing a 
hat or helmet. GHOMLEY recalls that there were 2 Negro males 
in Canipe’s■Amusement Center at th® time he was talking to 
CANIPE. He thinks these person may also have seen! the above 

described white male deposit the gun, suitcase, and blanket 
in CAMPE’s doorway and may also have seen the. whijte Mustang 
speeding north on S. Main Street in front of CAMPE’s store. 
He does not know the names of these Negroes. )
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IWa 4/13/68

Pat?©l«aa WW« WHMD WLUHWB, Patrol
Division, Shelby County Sheriff9® Office, residence. 
3330 Dawn Drive, Apartaeat 12, home telephone , 
358“8©67, Memphis, Tennessee, was interviewed by 
Lieutenant HL So SCHULTE, Homicide Bureau, Memphis 
Police Department, and SA FRANKLIN Lo JOBIM?, at!which 
time'he re-enacted his movements on the' afternoon'©f 
April 4, 1968, after, he learned that Dr. MARTIN OTHER 
KING had been shot at the Lorraine Motel. He furnished 
the following information: 1

On Thursday, April-4, 1968, he was assigned
t© Tactical Unit No. 10, consisting of 12 men, half of 
whom were Deputy Sheriffs and half off whom were police 
officers, which unit was located' at the fire station at 
Main and Butler around 6:00 p.m., when he learned ,that 
Dr. KING had been shot.

Around 6:00 p.m., he and other officers were
inside.the fire station when he heard someone yell that' 
Dr. KING had been shot. He immediately ran out of1 the 
d©©r on the north side of the fire station, then fan 
east toward the Lorraine Motel, jumping over a feape, 
and then dropping down about a ICWoot concrete retaining 
wall which runs along the west side of Mulberry Street. 
He then ran to the driveway on Mulberry Street, which 
leads into the Lorraine Motel,to a point beneath the 
balcony where Dr. KING9® body was lying. He1 stated that 
h© heard an unknown Negro male at the scene say, ’’The 
dirty a===== f=™== police shot him.”

As he ran into the driveway, he dropped his 
firearm and had t© stop momentarily and pick up the . 
firearm, checking it brieffly, and then continuing..1 After 
going t© the scene near where the. body was lying and 
determining that other officers were converging on J the 
area, he immediately ran out of the driveway, running 
north on Mulberry Street to Huling and west on Ruling 
Street t© Main Street, then south on Main Street. As he
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ran out of the driveway at the Lorraine Motel, he;was 
Joined by an officer named MALET, who ran along with him 
to a driveway on the south side of Huling Street between 
Mulberry and gouth Main Street. Officer MALEY stopped 
at that point to observe, and D0LMHIT1 kept running 
toward Main. '

Upon reaching Main Street and turning south 
on Main Street, he saw no pedestrian traffic whatever. 
He continued running south on Main Street until he dame 
to Jim’s Grill, a restaurant.at 418 South Main Street. 
The door was standing open. He stepped inside', looked . 
around briefly, seeing customers sitting around eating 
and drinking, and he announced to all present that no one 
should leave that restaurant until the police had'arrived 
and approved their leaving..th® premises. He then1 
pulled the door to the restaurant shut and continued
summing south on Main Street.

running 
doorway

As he came out of Jim’s Grill and started 
south again, he observed some items lying!in the 
t© Caaipe Amusement Company at 424 South Main.

At the time, he had no idea as to the significance of 
these items lying in that doorway. He did not stop but 
kept running south on Main past Canipe’s, going al distance 
of some 20 to 30 feet before stopping. His purpose in 
running past Canipe’s was in order to look east around 
the.corner of the building in which Canipe’s is located 
to see if he could observe anyone running or any other 
suspicious activity, TOMAHITB stating that at this time
he, of course, did not know the point from which the gun 
had been fired resulting in the ""killing ©f Dr, KIM

of Canipe’s, . 
location where 
being some 

large outdoor sighs and a fence located just south of 
Canipe’s. In addition, he observed other officers running

Upon running 1® ©r 3® feet south
he observed that there was no area at that 
anyone could run or conceal himself, there

north on Main on the east side of th® sidewalk, coming 
from the direction'of the fire station, so that these 
officers would have been in a position to see anyone 
running or any other suspicious activity in the general
area in which DOLUHns was proceeding. He 
around and walked north on the east side of

then turned
Main to the '
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vicinity off th® doorway to Osip® Aamgeaent Company. 
About this time other offfleers arrived ©n th© scene 
aad took up a position arcand th® items lying in front 
©f the doorway t© Canipe Amusement Company. Patrolman 
DOHAHIH then walked west across Main Street in front 
of Canipe Amusement Company and stationed himself। 
near a blue Camaro parked ©n the west side of Main 
opposite Canipe Amusement Company. 1

Patrolman DOLLAKTE advised that h© is positive
that after he arrived on Main Street, and until the officers 
had given their approval, n© person left the area! on foot. 
He is equally positive that no vehicle sped away from the 
area around Canipe Amusement Company after he arrived on 
Main Street. He stated that the ©nly time he was1 not in 
a position to observe the activity in the 400 block of 
South Main after he first arrived there was during the 
time that he stepped into Jim’s Grill. He stated^ however, 
that he was in this grill only momentarily and he is '
certain in his own mind that he was not in Jim’s Grill 
long enough for anyone to have run from either of th© 
exits to a rooming house at 422| Booth Main and thereafter 
run to an automobile and leave the scene without his 
having seen such activity. '

With regard to the owner of Canipe Amusement
Company, a white man, and two customers inside Canipe 
Amusement Company, two Negro males, he stated that he saw all 
three of these persons and was with a group off officers who 
were talking to these individuals. He stated, however, 
that as he ran south ©n lain before leaving Canipe 
Amusement Company, he did not see the white male, Mr.
CANIPE, step out ont© the sidewalk. He stated that since 
he was alone and ©ne of the first officers t© arrive in 
this area, his essential purpose was first to attempt to 
observe and locate any suspicious person who might be 
attempting t© leave the area, and secondly, wherever he 
saw any people in business houses or ©therwise, he 
instructed them t© remain where they were s© that;officers 
later checking the area would have an opportunity i to ■; 
interview everyone wh© was in the area as soon as possible.

Patrolman MLIAHHE advised that after other
officers had arrived in front of Canipe Amusement1 Company, 
and after he had learned during th© conversation that
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one or more ©f th® three persons inside Canipe Amusement 
Company reported hearing the ’’squealing” off tires las a 
white Mustang sped away from the area, he observed what 
he regarded t© be skid marks at a point approximately 
one ear length south of the doorway t© Canipe Amusement 
Company. In pointing out the general area where he 
observed these skid marks, Patrolman DOLLAMTE observed 
that there is space for three automobiles to park[between 
the first driveway south off Canipe Amusement Company 
(on the east side off Main) and a n© parking gone around 
a fire plug just to the north of this driveway. He 
stated that he would estimate that th® skid marks[which 
he observed were made by an automobile parked in the 
center parking area, assuming all three parking spaces 
were filled at the time. ■

As to automobiles parked ©n the east side of 
Main in the area in front of Canipe Amusement Company at. 
the time he arrived ©n the seeae, he stated he cannot 
now recall a description of the vehicles which he|dld 
see. However, he does recall observing about a 1961 
red Chevrolet station wagon which he believes was ; parked 
in the first space south off the above-mentioned driveway. 
He advised that he was also under the impression he had 
seen this station wagon at another point just north of 
this driveway and possibly the owner had moved the car 
later ©n during the evening. He stated that there was an 
automobile parked directly in front of Canipe Amusement 
Company, but no automobile parked in the space iaiediately 
behind the car in front of Canipe Amusement Company'. 
It was in this blank space, or the number two position 
south of Canipe Amusement Company, that he saw what he
thought 
made as 
on lain

t© be skid marks and which appeared to have been 
a ©ar pulled away from that position going north 
Street. ।

firearm
Patrolman DOLMHHI advised that he had I his 

in his hand at all times when foe was in the 400
block of Main Street, and iff the witnesses in Canipe 
Amusement Company reported seeing a Deputy running south 
on Main carrying a firearm, then undoubtedly these 
witnesses were referring to him, Patrolman DOLUHITS.
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TORRENCE Io LANDERS, Patrolman, Memphis Police 
Department9 furnished the following information:

On the afternoon of April 4,'1968, he was a 
member of Mobile Tactical Unit Ten which consisted of 3 
vehicles. Shortly prior to 6:00 PM, theunit stopped at the 
fir© station located in the 400 block of S. Main Street 
at E. Butler Avenue. Doctor MARTIN LUTHER KING, JHM was 
staying at the Lorraine Motel at the time, and the' motel was 
located approximately one block from the fire station.
At approximately 5:50 PM on April 4, he heard a sharp sound 
which resembled a firearm being discharged, however, no 

■ one else paid any attention to the noise and he paid no 
further attention to it, however, a few moments, later someone 
in the fir© station announced that Doctor KING had been shot. 
He immediately left th© fire- station by the door on the 
northwest corner, ran along side the station to a retaining 
wall in back of the station which is also Mulberry Avenue.
He and another officer jumped down onto Mulberry street 
and ran to the Lorraine Motel where a group of Negroes 
were gathered on the walk beneath the balcony. There was
a great deal of turmoil,, and he asked one of the men
present j, from what direction the shot was fired' iThis Individ
ual pointed to the second floor windows of a rooming house 
on. S. Main Street and said, ’’from over there.” '

Officer FLANDERS immediately left the motel on 
foot, ran across Mulberry Street, and leaping on. an 
empty 55 gallon drum which was on the sidewalk, he boosted 
himself up onto the top of a retaining wall. He then searched 
the ground in back ’of the rooming house for footprints, 
however, he found none with the exception of 2 footprints 
near a cellar door. It had rained the previous day and 
the ground was soft and any footprints would have been easily 
noted. Just a few minutes later, he was joined in the search 
by a deputy sheriff,’who was wearing a light colored helmet. ’ 
LANDERS, stated that he, himself, had no hat and he was wearing 
a’light'blue shirt, no tie, and dark blue trousers.
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searched
Th® ground level premises in th® area were immediately. 1 

j, however j, nothing was revealed or .noted connected ' ' : ■
to this iavestigatioffi •He also advised that in a matter of 

who sealeda few minutes the area was swarming with officers 
off the area in a effort to apprehend the individual responsi­
ble for shooting Doctor KING. He reiterated that hie is ■ 'he is
positive if anyone had been across the street from the
Lorraine Motel in th® area behind the rooming house in the
400 block of S. Main Street, he would have been able to
observe the individuals footprints, however, none were noted
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CHARLES ELVIN STONE, 584 Orchard Drive,
Tennessee, was interviewed at the Number Two Engine

Memphis,

Memphis Fire Department, 474 South Main Street. 1 
that he is a member of the Memphis Fire Department
in this 
on duty

Fire Department, 474 South Main Street

employment for the past three years 
at the Firehouse on April 4, 1968,

to the shooting of DR. 
approximately 6:00 p.m

MARTIN LUTHER KING

House, 
STONE advised

, He st 
and was
He stat

on that date, he was in the

and has been 
ated that he was 
a witness 
ed that at
rear locker

room of the Fire Department, and was looking out the back
window across the street to the motel where DR, KING was staying. 
He advised that DR. KING was standing on the balcony outside 
of his hotel room, and was talking to another individual below 

STONE stated that there was another man standing to 
R. KING, and a number of other individuals located

the balcony
the right of DR KING and a number
in the courtyard directly below the hotel room of DR. KING

STONE stated that as KING 
below him, a shot rang out, and DR.

was talking to 
KING fell over

the individual 
backwards.
and afterSTONE stated that he was stunned for a few seconds J 

realizing what had happened, ran inside to the center of the
firehouse, and told both the other firemen and the police
officers that were in the firehouse at that time ttyat DR 
had been shot. At first the officers thought that

KING
STONE was

joking, but one of the other firemen came rushing In saying ?the
same thing. At that instance, 
rushed out of the firehouse in 
in which the shooting occurred.
ten seconds later

all of the police officers 
an attempt to cut off the area 

_ STONE stated that|at approximately
he went out the side door of the Fire Department

and proceeded towards Mulberry Street, the street
DR. KING’S motel was located. STONE stated there

in which 
yas mass

J

confusion at the hotel as people were running to see what had 
happened, and the only ones he saw on the street at that time 
were the police officers who were converging on the area. STONE 
stated that he did not notice any white man in the|area 

immediately after the shooting nor did he notice arjiy individual 
wearing a white hood. STONE stated that after a few minutes, 
he walked to the front of the Firehouse, but stated that he did 
not observe any white Mustang on Front Street or in that vicinity
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STONE also advised that he did not notice a Mustang of
that type near the Firehouse at any time during that day

STONE stated that with him in the locker room at the
time 
both

of the shooting were Lieutenant LOENNEKE and Foreman KING* 
members of the Fire Department,, and a Negro police '

officer, Of ficer;i RICHMOND. STONE stated that all of these 
individuals were^watching the-;hotel’room at the time DRi KING 
was shot, and all saw the actual shooting. STONE stated that 
from the sound of the shot, he thought it came from the parking 
lot located north of the Fire-Department, but that ft; could 
have been slightly further north. ■

STONE advised that he was unable to furnish any positive
information concerning the individual who fired the
DR. KING. ■ ■

shot killing
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Date -April 15,—1968

Mr. GEORGE. W. LOENNEKE, 1390 Smythe, Memphis
5 was interviewed at the Memphis Police De

and furnished the following information
partment,

LOENNEKE^.stated that he' is a Lieutenant a. 
Memphis Fire Department, and is regularly assigned 
Station Number 2, located at'474 South Main Street.
that he was on duty at this location on April 4

t the 
to Fire

He advised

stated that at approximately 6:00 p.m, on that date
1968. LOENNEKE

he was 
whichstanding, looking through a peephole in a newspaper, .__  

had been placed over the window on the rear door of the fire
'station 
rear of 
Officer

He stated that he was in the locker room i 
the station, and with him was a Negro police 
RICHMOND, and another fireman named WILLIAM

at the 
e officer, 
KING.

locker, 
called 
room."

LOENNEKE went on to state that as he approached his .
which was to the right of the window
him and said, "DR

Offici&.« vx .uo wxuuvrf, Officer RICHMOND 
KING is fixing to leave his"hotel

LOENNEKE stated that he then asked Officer- _______ RICHMOND to
let him look at KING, as LOENNEKE had not seen DR. KING for 
approximately two years,. While LOENNEKE was looking through the 
peephole of the window, he saw DR. KING standing and leaning 
against the rail, looking down to the parking lot/ saying' 
something to another Negro male. Individuals by th£ name of 
BABY JESUS and Reverend .BEVEL'were standing to the'extreme right 
of DR. KING. LOENNEKE stated that as DR. KING turned slowly to 
his left to say something to the individual below was when the 
shot was fired.' LOENNEKE advised that it appeared ^to him as
though DR. KING was looking at something or someone that fired 
the shot. LOENNEKE immediately turned to Police Officer RICHMOND 
and stated, "DR. KING has been shot." He stated that Officer 
RICHMOND went in a state of shock at the sound of this news,
and did not take any immediate action.

■ LOENNEKE stated that he then ran through i;he apparatus 
floor, telling other police officers that DR. KING had been shot 
He then went through the lunchroom of the engine house telling
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